
Dagsorden til Lokalrådsmøde
Mandag d. 27. marts 2023
kl. 19.00-21.00

Deltagere: Kristina, Jesper, Daniel, Sanne, Birgitte, Allan
Afbud: Søren og Mark

Pkt
nr.

Dagsorden Referat

1. Godkendelse af dagsorden Dagsordenen er godkendt

2. Nyt fra arbejdsgrupper
● Brandinggruppe:

● Vej & Park:
● Omfartsvej
● Fortov Risagervej
● Sikker trafik Jernvedvej
● Trafik i Nørregade
● Lys i Verdensskoven
● Grønne områder
● Vestergade/Jernbanega

de
● Til-/frakørsel Østparken

● Bramming-Grindsted banen:
● Regnvandsbassin Gørding Syd:
● Ældre
● Byggegrunde/lokalplaner
● Drift/Trampesti/Flag Allé/Ren By
● Børne/unge/skole/institutioner:
● Gørding Skole 1911-bygning
● Kend din by
● Udvidelse af Verdensskoven
● Indgangsportal til GLIF’s

kampbane - Vestergade

Kursus i hjemmesiden i foråret
Vi skal have møde med Henrik om det videre samarbejde

● Anlægsarbejde:
Fortovene i Vestergade er i orden nu, men det er ikke
1-1. Ligger der en besparelse i det?

Hvad med flagstangs-holderne?
● Undren over, hvorfor der lægges forskellige typer sten

på de forskellige vejes fortove

● Sten på stationspladsen er vendt med facadesiden
ned ad. En bekymring om, at det er en mindre robust
overflade, som er mere modtagelig for vand.

Kristina spørger Morten Andersson.

Hundeskov:
Dialog med Morten Andersson - vi mener, det er
uhensigtsmæssigt at haste-flytte hundeskoven i stedet for at
tænke det med i nytænkningen af hele verdensskoven.
Svar fra Nordeafonden i juni, hvor vi vender tilbage til det igen.
Information i Os, der har hund i Gørding om, at vi i lokalrådet
er opmærksomme på udfordringen og er i gang med en
alternativ plan - Birgitte

Fredsskov og lys - eksempel fra Ribe, hvor der er givet en
dispensation

Regnvandsbassin igangsættes næste år, og vi bliver
informeret forud for igangsættelsen

Aktiviteter for ældre:
Seniorkonsulent fra DGI vil gerne sætte aktiviteter i gang, hvis
vi kommer med nogle forslag. Hvad blev der af ideerne om
aktiviteter på Østergården? Det undersøger Allan.
Tanken tages med til møde med økonomi-udvalget.

Flagalle:
Det vender vi tilbage til til næste møde

Indgangsportalen GLIF
tilbud sendes til Jesper og Sanne. Frist for indsendelse: 1.
april.
Forslag om, at pengene kan søges gennem fonde og til sidst
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eventuelt gennem erhvervsnetværket. Muligvis også GLIFs
støtteforening
Kristina formulerer ansøgningen, vender det med Anne Marie
og sender til lokalrådspuljen. Husk at nævne, at der er frivillige
kræfter involveret.

3. Møde med Plan - og Byudvikling Søren og Kristina var til møde:
Intro: Ingen penge at komme efter, fordi kommunen skal spare
et trecifret millionbeløb.
Fremrykning af etablering om p-båse skal tages med til
økonomiudvalgsmøde
Sikker skolevej ml. Jernbanegade og Vestergade bliver
undersøgt
Udkørslen ved Østparken. Her er ikke sket ulykker, så det er
ikke noget, der vil blive prioriteret højt, men de vil alligevel
undersøge, om der kan findes en billig løsning.
Risagervej: ikke udsigt til noget, før der skal separatkloakeres.
Henvendelse fra borger, som er i dialog med kommunen om
en 2 minus 1-løsning - evt. som prøvestrækning eller som en
sponsoreret løsning.
Trafiktælling viste et fald i trafikken, men det er ikke
retvisende, da det blev igangsat før separatkloakeringen var
afsluttet. Så der kommer en ny trafiktælling. Vi ønsker også, at
tællingen siger noget om, hvor tung trafikken er.
Retningslinjer for solcelleparker: Hvis ikke kommunerne selv
peger på områder, der kan anvendes, så vil staten udpege
arealer. Pointe fra os: Det vigtigste er, at naboerne behandles
ordentligt i processen. Kommunen har lovet, at lokalrådet
bliver taget med i processen. Kristina tjekker, at det fremgår af
referatet.
Udvidelse af verdensskoven - Studsgaard har kontakt med
skovrejsningsfonden - positiv tilkendegivelse.
Vand i kældre efter separatkloakering - sendes til Din
Forsyning
1911-bygningen: Evt. mulighed for finansiering gennem Better
Energy

4. Møde med Lokalråd fra Gl. Bramming
Kommune

Lokalråd på tværs er nice to know.
Fælles udtalelse vedr. fremtidens energilandskaber? Vi
indsender vores egen herfra.
Kaffepenge - ønske om at samle økonomiudvalget og
repræsentanter fra andre kommuners lokalråd for at se på
andre fordelingsmuligheder.
Drøftelse af bankgebyrer
Fjernvarme (ikke relevant for os)

5. Opfølgning på møde med Better
Energy + møde i Bramming vedr. VE

Better Energy:
Informationsmøde, hvor virksomheden, som producerer
solceller og etablerer rekreative områder i forbindelse med
områderne/ladestationer fortalte om deres planer for området
Vi afventer yderligere information

6. Punkter til mødet med
Økonomiudvalget

● Fremrykning af P-båse
● Aktiviteter for ældre
● Byudvikling - fornyelse af mellembyplan

2



● Hvem har ansvaret for 1911-bygningen pt?
● Og Lindegården?

7. Møde med Esbjerg Byfond d. 19. april
kl. 17-18.15

Jesper deltager, Allan måske (i så fald melder han sig selv
til.)

8. Emner til Sognebladet +
gennemgang af hjemmeside
Husk deadline til Sognebladet!!!

Ren by - Jesper

9. Næste møde er: d. 2. maj
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